
KOLEJNA GRUPOWA 
REDUKCJA ZAŁOGI

6 maja br. do MK NSZZ “S” wpłynęło pismo 
Zarządu spółki informujące o zamiarze przeprowadzenia w 
przedsiębiorstwie zwolnień grupowych. Redukcja dotyczyć 
będzie wszystkich grup zawodowych tj. pracowników 
zatrudnionych w bezpośredniej i pośredniej produkcji oraz 
na stanowiskach nierobotniczych. Konieczność zwolnień, 
zdaniem Zarządu, podyktowana jest złą sytuacją 
ekonomiczną przedsiębiorstwa, wynikającą z niskich 
zamówień na nasze wyroby.

Prezydium MK, korzystając z zapisów ustawy “O 
szczególnych zasadach rozwiązywania stosunków pracy z 
przyczyn dotyczących zakładu pracy”, niezwłocznie 
wystąpiło do Zarządu spółki o pilne przedstawienie; 
informacji o sytuacji ekonomiczno - produkcyjnej na dzięn 
30 kwietnia, informacji o zamierzeniach dotyczących zakresu 
i struktury zatrudnienia w przedsiębiorstwie spółki na okres 
najbliższych 18 m.-cy, programu dalszego funkcjonowania 
i rozwoju firmy, imiennego wykazu osób, którzy spełnili bądź 
spełnią do końca br. wymogi przejścia na emeryturę, 
imiennego wykazu pracowników, którzy w przypadku 
zwolnienia z pracy mogliby skorzystać z zasiłków 
przedemerytalnych.

W tym miejscu należy przypomnieć czytelnikowi, 
że ZZPE na początku br. występował do Zarządu Spółki o 
przeprowadzenie redukcji załogi o osoby spełniające wymogi 
ustawy “O zatrudnieniu i przeciwdziałaniu bezrobociu”, 
które mogłyby skorzystać z zasiłku przedemerytalnego.

Na nadzwyczajnym zebraniu członków MK i KW, 
upoważniono Prezydium MK do podjęcia negocjacji w 
sprawie zwolnień. Ostateczną decyzję w kwestii zwolnień 
MK zastrzegła dla siebie, po zapoznaniu się z 
wynegocjowaną treścią Regulaminu zwolnień.

13 maja doszło do spotkania przedstawicieli 
wszystkich organizacji związkowych działających w 
zakładzie. NSZZ “S” reprezentowali: J.Szydcrski, 
T.Tomicki, M.Wiśniewski, H.Włodarczyk, J.Chojnacka. Po 
dyskusji uchwalono wspólne Stanowisko w sprawie 
propozycji Zarządu doi. Zwolnienia 500 pracowników:

“ Związki Zawodowe działające w zakładzie 

wyrażają swoją dezaprobatę wobec dotychczasowych 
działań Zarządu ZM “Łucznik” S.A. ograniczających 
rozwiązywanie trudnej sytuacji przedsiębiorstwa tylko 
przez redukcję stanu zatrudnienia. W ciągu 
dwumiesięcznej działalności “nowego” Zarządu Załoga 
nie poznała koncepcji funkcjonowania zakładu. 
Oczekiwania pracowników na poprawę sytuacji Zakładu 
wraz ze zmianami personalnymi w Zarządzie po raz 
kolejny spełzły na niczym.

Przypominamy, że na przestrzeni ostatnich kilku 
lat stan załogi zmalał o ponad pięć tysięcy osób i nie 
wpłynęło to w pozytywny sposób ani na kondycję zakładu 
ani na zarobki pozostałych pracowników.

Związki zawodowe wyrażają zaniepokojenie 
przyszłością zakładu, zatrudnionych pracowników i ich 
rodzin.

Pozbycie się z przedsiębiorstwa wysokokwali
fikowanych pracowników o długoletnim doświadczeniu 
zawodowym, którzy obok składników materialnych firmy 
są jej podstawowym bogactwem, będzie stanowić 
bezpowrotna stratę i jest stale powtarzalnym błędem 
kolejnych zarządów. “

Kolejny rok funkcjonowania ZM “Łucznik” i kolejny 
rok w którym zarządzający firmą recepty na uzdrowienie 
sytuacji poszukują w redukcji zatrudnienia pracowników. 
Zdaniem Prezydium MK ciągłe ograniczanie potencjału 
ludzkiego, sprzedaż maszyn i urządzeń, budynków i budowli 
oraz terenów jest ciągłą improwizacją, które nie napawa 
optymizmem. Kadra kierownicza zakładu niestety nie 
sprawdza się. Nie potrafiono przez lata opracować realnego 
programu wyprowadzenia firmy z krytycznej sytuacji. Nie 
podjęto intensyfikacji działań w zakresie funkcjonowania 
działu marketingu i zbytu. Odczuwalny jest brak 
długofalowej strategii marketingowej, efektywnego planu 
promocji sprzedaży, badań i analiz sytuacji rynkowej itp. W 
ostatnich latach na palecie nowych wyrobów znalazła się 
tylko maszyna klasy 780. Uruchomienie nowej rodziny 
maszyn klasy 880 wymaga dużego kapitału. Zakład wszedł 
we wtórne zadłużenie i sam temu nic podoła. Potrzebny więc 
inwestor strategiczny, a o takim “ani widu ani słychu”. 
Przeciągają się prace nad seryjną produkcją MAGA i 
maszyny rzemieślniczej klasy 426. Nowych wyrobów 
finalnych niestety nic widać a zamówień rządowych 
jak na lekarstwo a na dodatek wojskowi-politycy chcą 
zlikwidować interwencjonizm państwowy dla^nj

DO UŻYKU WEWNĘTRZNEGO
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zakładów sektora obronnego (PMG). W zakładzie 
miesięcznic występuje blisko 40 tys. godzin 
przestojowych. Zarobki stoją w miejscu.

2 Przedstawione wyżej uwarunkowania będą znacznie 
ciążyły nad negocjacjami prowadzonymi przez członków 
prezydium MK i Zarządu spółki, które odbędą się 23 maja. 
O ich wynikach i decyzjach dowiemy się w najbliższym 
czasie.

LATO ’97

W ZWOLENIU RÓWNIEŻ 
REDUKCJA ZAŁOGI

Zarząd Spółki “Łucznik-Haarlem” Sp. z o.o. w 
oparciu o zapisy ustawy “O szczególnych zasadach 
rozwiązywania z pracownikami stosunków pracy z przyczyn 
dotyczących zakładu pracy” wystąpił w dniu 14 maja br. do 
związków zawodowych działających w firmie z informacją 
o zamiarze przeprowadzenia zwolnień grupowych. Redukcją 
objęto by blisko 1/3 stanu załogi tj. 50 osób. Decyzja Zarządu 
podyktowana jest złą sytuacją ekonomiczną spółki 
wynikającą głównie z niskich zamówień.

Komisja Zakładowa przyjęła negatywne stanowisko 
w sprawie zwolnienia 1/3 załogi. Negocjacje odbędą się w 
najbliższym czasie.

B.J.

WYPOCZYNEK DZIECI 
I MŁODZIEŻY

I. Kolonia letnia dla 100 dzieci w wieku od 8 do 11 
lat w Ośrodku Wczasowym ŁUCZNIK w Sielpi 
w dniach od 2 sierpnia do 18 sierpnia br.

Odpłatność pracownika za pobyt dziecka wynosi w 
przypadku dochodu na jednego członka rodziny:

do 350,00 zł
351,00-450,00 zł
451,00- 550,00 zł
powyżej 550,00 zł

- 152,00 zł
- 210,00 zł
- 280,00 zł

.. - 380,00 zł

II. Kolonia letnia dla dzieci w wieku od 12 do 15 lat 
nad morzem w Ośrodku Kolonijnym BIAŁY 
RAJ w Chłapowie k/Władysławowa w 
turnusach:

NA SPOTKANIE Z OJCEM 
ŚWIĘTYM

1 turnusod 23 czerwca do 8 lipca
2 turnusod 9 lipca do 24 lipca
3 turnusod 25 lipca do 9 sierpnia
4 turnusod 10 sierpnia do 25 sierpnia

- 90 miejsc
- 90 miejsc
- 90 miejsc
- 90 miejsc

Odpłatność pracownika za pobyt dziecka wynosi w 
przypadku dochodu na jednego członka rodziny:

- 160,00 zł
- 240,00 zł

do 350,00 zł
351,00 -450,00 zł
451,00 - 550,00 zł
powyżej 550,00 zł

- 320,00 zł
- 400,00 zł

III. Obóz dla młodzieży w wieku w wieku od 15 do 
18 lat w Rowach k/ Ustki w Ośrodku 
Kolonijnym BRYZA w turnusach:

2 turnusod 8 lipca do 23 lipca
3 turnusod 24 lipca do 8 sierpnia

- 90 miejsc
- 90 miejsc

Prezydium 
Międzyzakładowej Komisji 
NSZZ “Solidarność’ 
organizuje dla 100 
pracowników naszego 
zakładu i członków ich 
rodzin, pielgrzymkę na 
spotkanie z Ojcem Świętym 
Janem Pawłem II w Krośnic. 
Odpłatność od uczestnika 
wynosi 2,5 zł.

Wyjazd nastąpi w dniu 9 czerwca br. o godzinie 
24.00 . Miejsca zbiórki ustalone zostaną w dzielnicach 
miasta, w zależności od miejsca zamieszkania 
uczestników pielgrzymki.

Zgłoszenia osobiście należy dokonać do dnia 2 
czerwca br. w siedzibie Związku. O wyjeździć 
zadecyduje kolejność zgłoszeń.

Odpłatność pracownika za pobyt dziecka wynosi w 
przypadku dochodu na jednego członka rodziny: 

do 350,00 zł -166,00 zł
351,00-450,00 zł
451,00- 550,00 zł
powyżej 550,00 zł

- 249,00 zł
- 332,00 zł
-415,00 zł

Wycieczka KEiR do Kalwarii 
Pacławskiej

Z Radomia wyjechaliśmy 13 maja o godz.6.15 i 
udaliśmy się w kierunku Sandomierza, tam pod kierunkiem 
przewodnika zwiedzaliśmy Wały, Rynek oraz Katedrę. 
Przewodnik urozmaicał zwiedzanie opowiedając anegdoty i 
przepowiednie z okolic Sandomierza.

Następnym miastem na naszej trasie był Leżajsk z 
przepiękną Bazyliką w której trwały prace renowacyjne - 
nic mieliśmy szczęścia usłyszeć jak grają organy ponieważ 
były odnawiane i konserwowane. Po zwiedzeniu tej 
miejscowości udaliśmy sie w dalszą podróż do Jarosławia, z 
braku miejsca na zaparkowanie autokaru postanowiliśmy 
udać się dalej w kierunku Przemyśla. W Przemyślu czekały 
na nas noclegi w Ośrodku Kampingowym. Po odpoczynku i 
spędzonej nocy udaliśmy się do Kalwarii Pacławskiej. 
Zwiedziliśmy Sanktuarium Męki Pańskiej i Matki Bożej - 
przepiękny obiekt z XVII wieku. Początkowo nazywany 
Kalwarią Fredrów. Na wzniesieniach wytyczono Stacje Męki 
Pańskiej symbolizującą Drogę Krzyżową Chrystusa w 
Jerozolimie. W tym też czasie zaczął rozwijać się kult Matki 
Bożej. Klasztor w swojej historii miał wzniesienia i upadki, 
kilka pożarów, ostatni miał miejsce w 1956 r, gdzie zginęli 
dwaj bracia zakonni. 15 sierpnia 1882 roku odbyła się 
koronacja cudowanego obrazu Matki Bożej Koronami 
Watykańskimi przez biskupa przemyskiego Łukasza Ostoję 
Soleckiego. Należy wspomnieć o jubileuszu 300-lecia tj. 1968 
r. na którym był w tym czasie metropolita krakowski Karol 
Kardynał Wojtyła. Wchodząc do katedry na fasadzie ponad 
galerią widzimy trzy malowane obrazy: Matkę Bożą 
Kalwaryjską, Błogosławioną Kingę i Błogosławionego 
Jakuba Strzemię. W głównym prezbiterium jest barokowy 
ołtarz główny, jest on przepięknie wykonany przedstawiając 
ukrzyżowanego Chrystusa obok figury Św.Grzegorza i 
Ambrożego, tu też znajdduje się obraz Trójcy Św. w 
otoczeniu siedmiu rzeźbionych główek anielskich. U wejścia 
do prezbiterium umieszczona jest rokokowa ambona na której 
widzimy obraz Chrystusa - Dobrego Pasterza. Polichromia 
w całym kościele została wykonana w 1857 r. przez Michała 
Łozińskiego. W przedsionku zachrystii są dwa obrazy, 
pierwszy z nich przedstawia plan Dróżek Kalwaryjskich z 
przełomu XIX wieku a drugi Taniec Śmierci. Południowe 
skizydło stanowi jakby boczną kaplicę kościoła w której 
znajduje się słynący łaskami cudowny obraz Matki Bożej 
Kalwaryjskiej. Pizedstawia on Najświętszą Maryję Pannę 
w pełnej chwale z koroną na głowic i berłem w prawej ręce. 
Siedzące na Jej kolanach Dzieciątko Jezus prawą ręką 
błogosławi, w lewej trzyma jabłko symbol władzy 
królewskiej. Nic wiadomo kiedy i przez kogo został 
namalowany obraz Matki Bożej Kalwaryjskiej. Wiadomo, 
że już w połowic XVII wieku był On wówczas u 
franciszkanów w Kamieńcu Podolskim - przed nim modlili

się hetmani: Żółkiewski. Czarnecki, ks.Wiśniowiccki- 
Jarema, Król Jan Kazimiera i Jan III Sobieski. Z przeniesienia 
cudowanego obrazu z Kamieńca Podolskiego do Kalwarii 
Pacławskiej jest ciekawa legenda - mówi ona że na rozkaz 
tureckiego komendanta obraz Matki Bożej wrzucono do 
rzeki, po wydobyciu go przez starca któremu się przyśniła 
Matka Boża, owinął go w białe płótno i na nocleg zatrzymał 
się w Samborze. W pewnym momencie obraz jaśniał 
nicbieskąjasnością. Na wieść o tym mieszkańcy w uroczystej 
procesji odprowadzili starca z obrazem do Kalwarii. Po lewej 
stronie jest ołtarz Św. Franciszka z Asyżu. Po przeciwnej 
stronie ołtarza wisi portret Szczepana Józefa Dwernickiego 
- fundatora i budowniczego obecnej świątyni i kościoła. Nie 
wszystkie w kościele malowidła i figury da się opisać, jest 
to kościół przepiękny. Wchodząc do środka widzi się to 
bogactwo. Po przejściu drogi krzyżowej 14-tu stacji Męki 
Jezusa i po odpoczynku na szczycie zjechaliśmy do kościoła 
na Mszę Św. za naszych pielgrzymów. Przed Mszą Św. 
Ojciec Marek opowiedział historię kościoła oraz ludzi którzy 
się przyczynili do niej. Droga powrotna do miejscowości 
Arłamów - było to kiedyś słynne za czasów komuny miejsce. 
Przepiękne budynki i zabudowania gospodarcze, do dziś są 
własnością ludzi z “lewicy”. Tu byli więzieni nasi koledzy z 
“Solidarności” (m.in.L. Wałęsa) w czasie “wojny z narodem” 
czyli stanu wojennego. Z Arłamowa wróciliśmy na nocleg 
do Przemyśla. Po przespanej nocy tj. 3-go dnia powrót do 
Radomia. W Busko-Zdroju skonsumowaliśmy obiad i 
zwiedzaliśmy senatorium oraz kaplicę parkową.Była też 
chwila na napicie się wody leczniczej.

W miejscowości Piotrowice zwiedziliśmy piękny 
klasztor - Karmelici Bosi - wspaniały obiekt sakralny. Po 
zwiedzeniu klasztoru udaliśmy sie do Jędrzejowa na spotkanie 
z Matką Bożą Ostrobramską. Tu zakończyliśmy nasze 
pielgrzymowanie modlitwą i pieśniami. Do Radomia 
wróciliśmy późnym wieczorem.

Ta pielgrzymka pozostawiła w naszych sercach na 
długie lata piękne wspomnienia.

Przewodniczący KEiR 
Ryszard Paliński

UWAGA RODZICE
Wyjazd dzieci na wycieczki zorganizowane 

przez MK NSZZ "Solidarność” z okazji Dnia 
Dziecka nastąpi:

- do Krakowa w dniu 31,05 godz. 6.00 sprzed 
" Starej Łaźni",

do Kazimierza Dolnegó w dniu 31.05 o godz. 
7.00 zsprzed "Starj Łaźni".
Planowany powrót dzieci około godz.21.00
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Komunikat
Sekcji Krajowej Przemyślu Zbrojeniowego z narady 
odbytej w dniu 29.04.1997 r. w Warszawie pomiędzy 

Rządem RP a SKPZ NSZZ “Solidarność”.

W dniu 29.04.1997 r. w Warszawie z inicjatywy 
Premiera RP odbyła się narada poświęcona problemom 
występującym w Zakładach Przemysłu Zbrojeniowego i 
Lotniczego, zgłaszanym przez NSZZ “Solidarność” i inne związki 
zawodowe. Delegacji SKPZ NSZZ “S” przewodniczył Stanisław 
Głowacki. Stronę rządową reprezentowali m.in. Włodzimierz 
Cimoszewicz Premier RP. Roman Łuczak - V-ce Premier, 
Mirosław Pietrewicz - Minister Skarbu Państwa. Wiesław 
Kaczmarek - Minister Gospodarki. W naradzie udział wzięli 
również Prezesi ośmiu kluczowych zakładów zbrojeniowych i 
lotniczych.

Naradę rozpoczął Premier W.Cimoszewicz, który 
poinformował o prowadzonych aktualnych działaniach Rządu, 
dotyczących funkcjonowania i restrukturyzacji przemysłu 
obronnego i lotniczego. Następnie głos zabierali przedstawiciele 
związków zawodowych ze strony SKPZ NSZZ”S” Stanisław 
Głowacki i Jacek Zając.

Wszyscy związkowcy podkreślali bardzo trudną sytuację 
załóg pracowniczych oraz skomplikowanąsytuację ekonomiczną 
firm zbrojeniowych.

Szczególnie dużo uwagi w swych wystąpieniach 
poświęcono:

1.Brakowi decyzji w sprawie wdrożenia programu 
restrukturyzacji PPOiL.

2Brakowi decyzji w sprawie rozwiązań systemowych w 
sprawie PMG.

3. Funkcjonowaniu w dalszym ciągu listy negatywnej.
4. Brakowi aktów prawnych sankcjonujących funkcjonowanie 

przemysłu zbrojeniowego
i lotniczego.

5 .Niezrealizowaniu Strategicznych Programów Rozwojowych. 
ó.Zbyt niskim nakładom na obronność Państwa.
7.Brakowi programu modernizacji sił zbrojnych, 

wynikającemu z nieopracowania doktryny obronnej RP.
W imieniu SKPZ NSZZ”Solidarność” przewodniczący 

St.Głowacki przedstawił Premierowi koncepcję zawarcia 
porozumienia trójstronnego pomiędzy: Rządem RP, 
pracodawcami a związkami zawodowymi w sprawie pakietu 
spraw pracowniczych i bezpieczeństwa socjalnego dla 
pracowników przemysłu zbrojeniowego i lotniczego. Według 
propozycji NSZZ “Solidarność” porozumienie to powinno 
uwzględniać:

1. Możliwość wcześniejszych emerytur dla kobiet i 
mężczyzn w okresie restrukturyzacji, wzorem górnictwa 
i pracowników MON.

2. Określenie zakresu restrukturyzacji przemysłu 
obronnego i lotniczego.

3. Zabezpieczenie środków na modernizację i konwresję 
z budżetu Państwa.

4. Zabezpieczenie środków na szkolenia i tworzenie 
nowych miejsc pracy.

5. Zabezpieczenie szczególnych warunków bezpieczeństwa 
i higieny pracy.

6. Inne istotne decyzje związane z prywatyzacją i 
perspektywicznym funkcjonowaniem naszych 
zakładów.

Odnosząc się do poszczególnych kwestii zgłaszanych 
przez związki zawodowe zarówno V-cc Premier Pietrewicz, Min
ister Kaczmarek, jak też i Premier Cimoszewicz podkreślali 
“ogromną wagę, jaką podejmuje obecny Rząd do spraw 
gospodarki i bezpieczeństwa Państwa”.

W zasadzie żaden z postulatów zgłaszanych przez związki 
zawodowe nic został odrzucony, bądź określony jako nietrafny.

Przebieg dyskusji i polemika pomiędzy V-cc Premierem 
Pietrewiczem, a Ministrem Kaczmarkiem potwierdzają słuszność 
naszych wcześniejszych wystąpień i zarzutów kierowanych pod 
adresem Rządu.

Sukcesem związków zawodowych można uznać fakt, 
że Premier musiał przyznać i potwierdzić ogromne problemy 
sektora obronnego i lotniczego.

Premier Cimoszewicz na zakończenie dyskusji 
sprecyzował program działań Rządu na najbliższy okres i 
oświadczył, że:

1. W ciągu 4-6 tygodni zostanie przygotowany projekt 
programu modernizacji sił zbrojnych.

2. W terminie około 3 miesięcy od przyjęcia przez Rząd 
programu modernizacji zostanie dopracowany program 
restrukturyzacji przemysłu obronnego i lotniczego. 
Program będzie konsultowany z przedstawicielami 
związków zawodowych, wcześniej utajnionymi.

3. Ministrowie Gospodarki i Skarbu zostali zobowiązani do 
przeprowadzenia rozmów i konsultacji ze związkami na 
temat, które z elementów programu mogą być już 
wdrożone, a których wdrożenie jest niemożliwe z różnych 
przyczyn.

4. W oparciu o program modernizacji i restrukturyzacji 
zostanie przygotowana lista firm o szczególnym znaczeniu 
dla bezpieczeństwa Państwa.

5. Ministrowie Skarbu i Gospodarki dokonają przeglądu firm, 
które mogą być brane ewentualnie pod uwagę przy 
prywatyzacji.

6. Minister Gospodarki został zobowiązany do zorganizowania 
spotkania z przedstawicielami Ministerstwa Pracy i Polityki 
Socjalnej, pracodawców i związków zawodowych, by 
określić warunki brzegowe do negocjacji paktu spraw 
pracowniczych i bezpieczeństwa socjalnego, by nstępnie 
przystąpić do opracowania dokumentu i negoccjacji.

Premier złożył deklarację, że “żaden zakład nie zostanie 
pozostawiony sam sobie i może liczyć na daleko idącą pomoc 
Rządu”.

Jak widać z kalendarza działań przedstawionych przez 
Premiera, szereg decyzji mogących przynieść wymierny efekt, 
mogą nie zmieścić się czasowo w dobiegającej kadencji Sejmu i 
obecnego Rządu. Zachodzi pytanie, dlaczego tak późno Premier 
obecnej koalicji zdobył się przyznać (mimo swoim wcześniejszym 
zaprzeczającym wypowiedziom), że jest wiele trudnych spraw w 
tym sektorze i sytuacja pogarsza się z miesiąca na miesiąc? Czy 
nie jest to tylko “kiełbasa wyborcza”?

Przecież ta koalicja miała nieskrępowane możliwości 
wyprowadzenia przemysłu obronnego na prostą przez cztery lata? 
Oby nie okazało się, że złożono mnóstwo deklaracji, mając 
świadomość, że rachunek zapłaci inny Rząd, inny Parlament.

Najbliższe tygodnie pokażą, ile w tych deklaracjach 
autentycznej troski, a ile zabiegów przedwyborczych.

O wszystkich działaniach będziemy informować na 
bieżąco.

Przewodniczący SKPZ NSZZ"S”
Stanisław Głowacki

DZIWNE ZAGRYWKI 
PRZEZD ZWZA

Przewodniczący Rady Nadzorczej płk W.Misiowiec 
oraz członkowie gen. A.Poniewierka i Z.Bijata wystąpili w 
dniu 12 maja br. do Zarządu spółki z wnioskiem o zwołanie 
Nadzwyczajnego Walnego Zgromadzenia Akcjonariuszy ZM 
“Łucznik’ S.A. Proponowany porządek obrad przewiduje 
jeden punkt dotyczący wykluczenia ze składu rady 
przedstawiciela wybranego przez załogę Zbigniewa Cebuli. 
Jako przyczynę postawienia takiego wniosku wskazuje się 
Ustawę “O komercjalizacji i prywatyzacji przedsiębiorstw 
państwowych”, która weszła w życie 8 kwietnia br. Artykuł
13 stanowi o sprzeczności interesów przy pełnieniu funkcji 
członka Rady Nadzorczej z jednoczesnym pełnieniem funkcji 
z wyboru w zakładowych organizacjach związkowych.

KK NSZZ “S” wystąpiła do ministra Skarbu 
Państwa o interpretację zapisów art. 13. Czy zakazem tym 
objęci zostaną tylko członkowie Komisji Zakładowych i 
Rewizyjnych czy też i Komisji Wydziałowych.? Zwrócono 
się też o określenie normy prawnej i terminu do którego spółki 
Skarbu Państwa muszą dostosować swoje statuty.

Zdaniem “S” do czasu dokonania zmian w Statutach 
spółek nie należy żądać od działaczy związkowych , którzy 
przez załogi wybrani zostali do Rad Nadzorczych, rezygnacji 
z pełnienia z którejkolwiek z funkcji. Stosowanie innych 
praktyk należy uznać za stosowanie prawa ze skutkiem 
wstecznym.

Członkowie Rady Nadzorczej na posiedzeniu w dniu
14 kwietnia zapoznani zostali przeze mnie z naszą 
interpretacją zapisów ustawy. Złożyłem również 
oświadczenie, że z chwilą ukazania się pełnej interpretacji 
Ministra Skarbu Państwa bądź Sądu Najwyższego 
określającej normy i terminy które potwierdzałyby zakaz 
łączenia funkcji zrezygnuję z mandatu członka Rady 
Nadzorczej. Wskazałem na konieczność dokonania zmian 
w Regulaminie Wyborów i przedstawieniu go do 
zatwierdzenia na Walnym Zgromadzeniu Akcjonariuszy. 
Nawiązałem również do zmian wynikających z zapisów art. 
16 o wyborze przez załogę jednego z członków Zarządu. 
Przepis ten również musi zostać usankcjonowany zmianami 
w statucie spółki. Przypuszczaliśmy, że czerwcowe ZWZA 
definitywnie rozstrzygnie tąsprawę.

Na ostatnim posiedzeniu Rady w Warszawie w dniu 
10 maja nikt przedstawianych wyżejkwestii nic poruszył. 
Skąd więc pośpiech w zwołaniu Nadzwyczajnego Walnego 
Zgromadzenia kiedy za niespełna miesiąc musi się odbyć 
Zwyczajne Walne Zgromadzenie ? O co w tym wszystkim 
chodzi?

Moim zdaniem jest to próba wyeliminowania mnie 
z prac i kontroli nad przebiegiem konkursu na prezesa 
Zarządu spółki.

Przypomnę, że trwa konkurs na prezesa Zarządu. 
Minął czas składania ofert. Niestety Rada Nadzorcza nic 
uchwaliła jeszcze do tej pory Regulaminu konkursu. Złamany 
został zapis paragrafu 12 pkt..6 Statutu Spółki. Wbrew 
zapisom Statutu ogłoszenie o konkursie ukazało się tylko w 
gazecie lokalnej. Może dlatego jest tylko jeden kandydat 
spoza zakładu?

Bez efektów została moja sugestia przedstawiona 
na posiedzeniu Rady w Warszawie w dniu 10 maja, aby 
kandydaci poddani zostali testom psychotechnicznym na 
predyspozycje do pełnienia tak ważnej funkcji w dużym 
przedsiębiorstwie. Zlekceważono też propozycję aby każdy 
członek Rady miał przynajmniej dwa dni czasu na zapoznanie 
się z pisemnymi pracami kandydatów. Bez echa zostawiono 
również moją propozycję, aby każdy z członków Rady 
przygotował po 5 pytań dla kandydatów, które 
przewodniczący losowo wybierałby dla kandydata. Nie 
otwierając kopert z ofertami postanowiono zadać 
kandydatom temat do pisemnego opracowania, które 
przedłożą w ciągu 9 dni przewodniczącemu.

16 maja zostałem poinformowany, że w czwartek 
22 maja o godz. 15.30 w Warszawie odbędzie się nieformalne 
posiedzenie Rady na które zaproszono 5 kandydatów na 
Prezesa. Na sobotę 24 maja br. zwołano zaś posiedzenie Rady 
Nadzorczej. W porządku obrad brak jest punktu o pracach 
nad wyborem prezesa.

Przypominam, że dwa miesiące temu Walne 
Zebranie Delegatów NSZZ “S” zobowiązało MK NSZZ “S” 
do wystąpienia do Ministra Skarbu Państwa o odwołanie 
Przewodniczącego Rady płk Misiowca za łamanie prawa i 
działanie na szkodę Spółki.

Pismo naszego Związku do chwili obecnej pozostaje 
bez odpowiedzi. Ostatni wniosek panów Misiowca, 
Poniewierki i Bijaty oraz sposób i termin jego zgłoszenia 
jednoznacznie wskazują na to, że mamy do czynienia z 
prymitywną próbą zemsty na NSZZ “S” a przy okazji 
rozegrania sprawy konkursu na Prezesa Zarządu bez 
przedstawiciela załogi.

Zbigniew Cebula

Państwo prawa .... ?
OPZZ zarządza majątkiem CRZZ przez 11 lat, 

czerpiąc poważne zyski zauważają działacze “Solidarności”. 
Ustawa, na mocy której związki zawodowe mogły dochodzić 
zwrotu majątku utraconego w wyniku wprowadzenia stanu 
wojennego, powstała w 1990 roku. Nowelizacja z 1996 roku 
reguluje sposób, w jaki OPZZ i Skarb Państwa mają oddać 
zabrany “Solidarności” w stanic wojennym majatek. 
“Solidarność” nic jest z niej do końca zadowolona. Związek 
powołuje się na protokół zdawczo-odbiorczy podpisany 22 
czerwca 1985 roku przez OPZZ i pełnomocnika 
Komisji ds. Zarządu Majątkiem byłych Central 
Związków Zawodowych w Warszawie, wedle którego
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OPZZ przejęła 16 kompleksów budowlanych 
(m.in.główną siedzibę OPZZ w Warszawie, budynki 
w Krakowie. Białymstoku, Katowicach, Opolu, 

Zielonej Górze. Koszalinie, Kielcach, a także ośrodki 
wypoczynkowe w Kołobrzegu, Sopocie. Mielnie) i 332 
ówczesne miliony złotych w gotówce. O pieniądzach 
nowelizacja nie wspomina. Majatek po byłej CRZZ miał 
być podzielony do końca marca 1997 roku (termin graniczny 
podziału nieruchomości po b.CRZZ upływa 30 czerwca 
1997 roku) tak chciał nieżyjący minister pracy Andrzej 
Bączkowski. Tymczasem OPZZ stwierdza, musimy mieć 
najpierw własność gruntu (wieczyste użytkowanie).

“Solidarność” stwierdza, że spowoduje to przejęcie 
nieruchomości na własność w kolejnych projektach ustaw. 
“Solidarność” egzystuje głównie ze składek członkowskich, 
OPZZ zarządza majątkiem związkowym dającym niezłe 
profity - nieoficjalny budżet OPZZ po denominacji za 1996 
rok sięga 1,5 miliona (nieoficjalny bo w związku z podziałem 
majatku, obowiązuje tylko prowizorium budżetowe). Składki 
członkowskie pokrywają około 30% budżetu, pozostała część 
pochodzi z działalności gospodarczej - głównie z podnajmu 

budynków. W Warszawie lokale związku często wynajmuje 
Bank Inicjatyw Gospodarczych. Należy również wspomnieć 
o Funduszu Wczasów Pracowniczych i obiektach (około 200) 
gospodarowanych przez wyżej wymieniony fundusz. Sejm 
bez konsultacji ze Związkiem “Solidarność” zlikwidował 
starą ustawę o Funduszu Wczasów Pracowniczych, 
przekształcił go w spółkę z o.o. i wprowadził zmiany do 
ustawy o Związkach Zawodowych, wedle której FWP 
przejmie OPZZ. Konta OPZZ są zablokowane. Mimo to 
centrala funkcjonuje, wypłaca pieniądze pracownikom, 
organizuje kongresy, płaci za energię, czyli ma pieniądze. 
Rada OPZZ przekazała przyjęcie budżetów na lata 1992, 
93,94 na Prezydium Rady OPZZ tłumacząc to koniecznością 
potraktowania jako poufne źródła i wysokości dochodów ze 
względu na zagrożenie ze strony rządów “solidarnościowych” 
likwidację bytu finansowego OPZZ i trwającą blokadę konta. 
Przemęczenie posłów, ich głodowe diety, nawał pracy., 
wyjazdy służbowe sprawiają, że od 7 lat wiele ważnych 
spraw dla Polski w tym oddanie własności “Solidarności” 
nic ma swojego końca w “państwie prawa”.! ! !

opracował na podstawie Rzeczpospolitej 
I.Rokiciński

25 MAJA
IDZIEMY DO REFERENDUM

Nie możemy stać bezczynnie 
w momencie, kiedy decydują się losy naszego 

kraju i nas samych na wiele lat.

Nie możemy pozwolić na to, by decydowano
o nas bez nas.

DLA CIEBIE DLA RODZINY, 
DLA POLSKI GŁOSUJ PRZECIW
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